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Justerat den Justerat den  

 

 

 

Ingrid Dalén            Jan Lamby   

 

 

Närvarande: 

Ordförande Ingrid Dalén (HSO/FUB) 

Vice ordförande Jan Lamby (HSO/HRF)   

Ledamöter Anna Källström (HSO/R) 

 Berit Hinderson (HSO/FHLIS)  

 Amir Amirriazi (DHR) 

 

 

Anmälda förhinder: Inger Svedmyr (HSO)

 /Elöverkänsligas förening 

 Göran Gustafsson (SRF) 

 

Dessutom närvarade avdelningschef för bostadsanpassning Annette 

Ejermark samt tf enhetschef för nämndsekretariatet Maria Stigle. 

 

   

§ 1 Fastställande av dagordning  

Eftersom föredragande Niklas Svensson inte kan närvara vid 

mötet bordläggs § 9 till nästa möte. 

 

Efter tillägg under punkten Rapporter godkänns 

dagordningen.   

  

§ 2 Föregående protokoll 

Rådet godkänner protokoll nummer 5/2010 som läggs till 

handlingarna. 
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§ 3 Inkomna protokoll/skrivelser 

Anmäls inkomna protokoll/minnesanteckningar vilka läggs 

till handlingarna: 

 

Protokoll nr 3 från Trafik- och renhållningsnämndens och 

Stockholm Parkerings handikappråd. 

  

 

§ 4        Ärenden tagna på delegation 

Följande delegationsbeslut läggs till handlingarna: 

 

- Örby 4:1 m m i stadsdelen Bandhagen, S-Dp 2009-

10862-54 

- Resar-Bengts Plan, Hammarbyhöjden 1:1 i stadsdelen 

Hammarbyhjöjden, S-Dp 2009-00111-54 

- Enskede Gård 1:1 i stadsdelen Enskedefältet,              

S-Dp 2009-00526-54 

- Skålen 22, Norra Stationsgata 99 i stadsdelen 

Vasastaden, S-Dp 2009-18391-54 

 

 

§ 5         Exploateringsnämnden  

Yttrande av ordföranden över underlag till budget 2011 och 

inriktning 2012 och 2013 för exploateringsnämnden 

godkänns och läggs till handlingarna. 

 
 

 

§ 6      Förvaltningschef Susanne Lindh och Annette Ejermark 

träffar rådet  

Susanne Lindh meddelar genom Annette Ejermark förhinder 

att delta. 

 

På anmodan av rådet informerar Annette om 

planavdelningens arbete med att ta fram nya former för 

samarbete mellan rådet och planavdelningen. Uppdraget 

ligger hos enhetschef Nina Åhman som ska kontakta rådet. 

Rådet konstaterar att om ingen förändring kommer tillstånd 

tvingas rådet sammanträda oftare för att inte bromsa upp 

planprocessen.  

 

Rådet önskar få hjälp av förvaltningsledningen med att 

förbättra kommunikationen mellan sig och andra avdelningar, 

främst bygglov. Rådet efterfrågar klar ledning och direktiv 



   (7) 

 

3 

från stadsbyggnadsdirektören till ledningen och kontoret om 

hur kontakten mellan kontoret och handikapprådet skall se ut. 

 

Annette informerar rådet om att Jan Szabela fortfarande har 

samma samordningsansvar för tillgänglighetsfrågor som 

tidigare. Rådet uttrycker önskan om regelbunden kontakt med 

Jan, samt erbjuder sig att fungera som kunskapsbank eller 

referensgrupp. 

 

Annette informerar vidare om kommande förändringar i 

stadsbyggnadskontorets organisation, bland annat två nya 

avdelningschefer, samt ett nytt åtgärdsprogram för att 

förbättra servicen gentemot medborgarna. 

 

Rådet har noterat att en intern samarbetsgrupp bestående av 

tjänstemän från stadsbyggnadskontoret och trafikkontoret ska 

formas för att ta fram en gemensam syn på tillgänglighet vid 

entréer. Annette informerar om att den gruppen ännu inte 

hunnit formas. Däremot finns en grupp bestående av 

tjänstemän från bygglov och bygganmälan som skall 

diskutera tillgänglighetsproblem vid entréer. Annette berättar 

att gruppen vill prova att använda ramper vid några entréer 

där höjning av trottoar ej har fungerat, men konstaterar också 

att gruppen ännu inte kommit så långt i sitt arbete. Rådet 

understryker att man gärna deltar i dessa typer av 

utredningsgrupper. 

 

Rådet vill göra Annette uppmärksam på den fråga rådet 

tidigare lämnat till kontoret angående tillgängligheten till 

hotell i staden. Rådet menar att frågan ännu inte blivit fullgott 

besvarad, samt påpekar att det borde vara en prioriterad fråga 

för kontoret med tanke på stadens ambition att bli världens 

mest tillgängliga stad. Rådet önskar därför ha in en passage 

om tillgängligheten till hotell i handboken ”Stockholm - en 

stad för alla”, trafikkontoret 2008. 

 

Rådet har noterat att kontoret i sin verksamhetsplan inte 

planerar att genomföra någon insiktsutbildning under 2010. 

Rådet undrar varför man tagit detta beslut. Annette berättar 

att kontorsledningen intagit den ställningen att man avvaktar 

med nya insiktsutbildningar till 2011 när de nya ledamöterna 

tillträtt. Rådet poängterar att insiktsutbildningen är ett bra 

tillfälle för rådet att träffa politiker och andra berörda, samt 

menar att utbildning bör genomföras även med tjänste-

männen. Annette informerar om att man i första hand utbildar 
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politiker och chefer före övriga tjänstemän, varför det inte 

kommer vara någon utbildning för dem heller under 2010. 

 

Rådet tar upp det bokslut som ordföranden Kristina Alvendal 

föreslog under mötet mellan rådet och stadsbyggnads-

nämnden den 11 mars 2010. Annette har ingen ny 

information angående detta. Rådet önskar att Susanne Lindh 

tar upp frågan om bokslut med Kristina Alvendal, samt 

återkommer med synpunkter på hur ett sådant bokslut skall 

genomföras i praktiken och vad det skall innehålla. Rådet 

menar att det vore utmärkt att ta med bokslutet i 

verksamhetsberättelsen. 

 

Rådet ber även Susanne Lindh att påminna Kristina Alvendal 

om bildandet av tvärreferensgrupper från olika handikappråd 

för stadsutvecklingsområden. Rådet undrar hur planerna med 

detta fortskrider. Ett begrepp rådet noterat i olika samman-

hang är ”social hållbarhet”, rådet menar att det vore önskvärt 

om man i en tvärgrupp kunde formulera begreppets innebörd 

för Djurgårdsstaden. 

 

Rådet erinrar om att det ännu inte skett någon utvärdering av 

hur tillgängligheten ordnats i Hammarby sjöstad, rådet menar 

att detta är en viktig fråga eftersom Hammarby sjöstad var 

tänkt som en spjutspets även vad gäller tillgänglighet. 

 

Annette informerar om uppdateringen av byggnadsordningen, 

samt på anmodan från rådet om den grupp som skall arbeta 

med detta. Annette berättar att gruppen ännu inte börjat sitt 

arbete. Rådet påpekar att man tidigt vill veta hur rådet skall 

kopplas till gruppen samt i vilket skede. 

 

Rådet tar upp avdelningarnas verksamhetsplanering. Rådet 

menar att det ideala vore om rådet träffade varje avdelning 

inom kontoret när avdelningarna påbörjar sin verksamhets-

planering. På så vis menar rådet att förutsättning finns för 

dialog mellan rådet och avdelningarna, istället för som rådet 

nu upplever att man är begränsad till att framföra sina 

synpunkter i efterhand med små möjligheter att påverka. 

Annette erbjuder rådet att komma med synpunkter till henne 

under året, om och när rådet upptäcker något man anser 

behöver åtgärdas. Rådet menar dock att det är svårt att arbeta 

på detta vis då man saknar insyn i enheternas arbete. 

 

Med anledning av bostadsanpassningsenkäten ställer rådet 

frågor om bostadsanpassning. Rådet ställer sig bland annat 
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undrande till vad det får för konsekvenser med färre 

hembesök samt frågar hur processen fungerar i praktiken 

idag. Annette informerar rådet om vad som gäller. 

 

Annette informerar om den introduktionsutbildning som 

kontoret kommer att hålla för sina nyanställda den 6 maj 

2010. Rådet är intresserat av denna eftersom man ser det som 

ett viktigt tillfälle att förmedla information om rådet, vilka de 

är och vad de gör. Rådet menar att tillgänglighet inte bör 

utmålas som enbart en teknisk fråga vid sådan information, 

utan även som en demokratifråga med ideologisk grund. 

Annette menar att information om rådet även kommer 

efterhand när de nyanställda påbörjat sitt arbete. 

 

Annette och rådet diskuterar problematiken kring bostads-

anpassningsärenden där dörrautomatik tas bort så fort en 

person med funktionsnedsättning flyttar. Rådet påpekar att 

även om bostadsinnehavare med behov av sådana särskilda 

åtgärder flyttar ut, kan det fortfarande komma gäster med 

behov av dörrautomatik. 

 

Rådet undrar om Annette märkt någon ökning av avslag på 

ansökta bostadsanpassningsbidrag. Annette svarar att hon inte 

kunnat se någon sådan tendens. 

 

Rådet tackar slutligen Annette Ejermark för informationen 

och välkomnar förvaltningschef Susanne Lind att besöka 

rådet en annan gång. 

 

 

§ 7 Enkätundersökning om bostadsanpassningsbidrag  

Rådet tackar för att det fått information om enkäten, samt 

lägger enkäten till handlingarna. 

 

 

§ 8  Utvärdering av mötet med presidiet och mötet med 

Stadsbyggnadsnämnden  

Rådet hänvisar till de frågor som togs upp med Annette 

Ejermark under § 6, där man menar att rådets huvudsakliga 

synpunkter behandlats. 

 

 

§ 9 En samlad strategi om stadens investeringar ur ett 

tillgänglighetsperspektiv  

Föredragande: Niklas Svensson  

Bordläggs då föredragande ej kan närvara.           
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§ 10 Rapporter/Remisser 

- Med anledning av ärendet om ett övergripande 

program för miljö och hållbar stadsutveckling för 

Norra Djurgårdsstaden, vill rådet påminna om att 

Kristina Alvendal utlovat att en tvärgående referens-

grupp bestående av handikappråd ska tillsättas för detta 

stadsutvecklingsområde. 

- Rådet har tagit del av rapporten ”En samlad strategi om 

stadens investeringar ur ett tillgänglighetsperspektiv”. 

Rådet har vissa frågor angående rapporten som man 

hoppas få besvarade på kommande möte. 

 

§ 11 Övriga frågor 

- Ordförandens yttrande över underlag till budget 2011 

och inriktning 2012 och 2013 för stadsbyggnads-

nämnden godkänns. 

- Rådet anser att skrivelsen från rådet angående tillgång 

till hörselteknisk utrustning i stadens lokaler bör gå till 

stadens övriga handikappråd. Rådet ger nämnd-

sekretariatet i uppdrag att utföra detta. 

 

§ 12 Kvarvarande obesvarade frågor 

Rådet går igenom bevakningslistan, se bilaga. Följande 

uppdateringar av listan gjordes: 

 

Punkt 1 – frågan kvarstår 

Punkt 2 – Rådet har ännu ej fått något svar, Jan uppdras att 

lyfta frågan vid samverkansråd med LOCUM 18 maj 2010. 

Sekretariatet uppdras att lyfta frågan med exploaterings-

kontoret. 

Punkt 3 – Amir har kontakt med representant från IFA (ideell 

förening som erbjuder rullstolsburna att åka båt). Amir har 

ännu ej fått svar men återkommer i frågan. 

Punkt 4 – svar har mottagits från fastighetskontoret, viss 

utrustning har köpts in men I övrigt avvaktar kontoret 

eventuell flytt från Tekniska nämndhuset. Jan uppdras att ta 

reda på mer. 

Punkt 5 – Rådet ber att få se stadsbyggnadsnämndens 

yttrande över interpellationer. Sekretariatet uppdras att ta 

fram detta. 

Punkt 6 – Frågan aktualiserades återigen vid dagens möte 

med Annette Ejermark som ska ta med frågan till Susanne 

Lindh (se § 6). 

Punkt 7 – Rådet har tagit upp frågan i sitt yttrande till 

stadsbyggnadsnämndens verksamhetsplan samt ”treåringen”. 

Inget har skett, frågan kvarstår. 



   (7) 

 

7 

Punkt 8 – Rådet ska ta upp frågan vid sitt möte med 

exploateringsnämnden den 20 maj 2010. 

Punkt 9 – Frågan kvarstår. Rådet ska ta upp frågan med 

Susanne Lindh. Frågan kommer att aktualiseras i samband 

med att HRF:s landsomfattande kampanj når Stockholm. 

Punkt 10 – Frågan aktualiserades återigen vid dagens möte 

med Annette Ejermark som ska ta med frågan till Susanne 

Lindh (se § 6). 

Punkt 11 – Rådets delaktighet i nämndernas VP, 

budgetuppföljning och VB, måste förbättras och 

tidigareläggas i processen. Rådet vill ha med det som en egen 

punkt i skrivelsen om samarbetsformer mellan handikappråd 

och nämnd. Frågan tas upp vid nästa möte mellan 

nämndernas presidier och handikappråden. 

Punkt 12 – Frågan bör lyftas i handikapprådets ”bokslut” i 

stadsbyggnadsnämndens verksamhetsberättelse. 

Punkt 13 – Sekretariatet uppdras undersöka var ansvar för 

frågan ligger. 

Punkt 14 – Frågan kvarstår. 

Punkt 15 – Frågan kvarstår. 

Punkt 16 – Frågan aktualiseras när Riksdagen fattat beslut. 

Punkt 17 – Frågan kvarstår. 

 

Punkt 19 – Rådet vill följa byggprocessen. Sekretariatet 

uppdras att ta reda på vilken tjänsteman på stadsbyggnads-

kontoret som handlägger Stockholmsarenan och skall bjuda 

in personen. Rådet funderar på att samarbeta med 

Idrottsnämndens handikappråd i frågan. 

 

Följande punkter utgår från bevakningslistan: 

 

 Insiktsutbildning för stadsbyggnadskontoret och 

politiker i nämnden. 

 Ann-Margrethe Livs skrivelse angående formulering 

av avtal med byggherrar. 

 

 

Mötet avslutas kl. 16.20 

  

 

Vid protokollet 

 

 

 

Ingrid Mårtenson 


